
P R O T O K Ó Ł Nr XII/11 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 28 października 2011 r. 

 

 
 XII sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 28 października 2011 r.       

o godz. 10
00

 w remizie OSP w Godziszewach i trwała do godz. 12
30

. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto odśpiewaniem hymnu państwowego. 

 

Do  p-ktu 2-ego a 

 Sesji przewodniczył Jan Pankowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Rypin. 

Wiceprzewodniczący rady gminy Jan Pankowski dokonał otwarcia XII sesji Rady 

Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu oraz pozostałych 

gości. 

Następnie stwierdził, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji 

uczestniczyło 13 radnych. 

Nieobecni radni: Marek Cieplak, Marek Paweł Śmiechewicz. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Stanisław Pesta – kierownik Referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

5/ Roman Michalski – inspektor urzędu gminy, 

6/ Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy, 

7/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

8/ Piotr Pawłowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

9/ Bogusław i Tadeusz Pilarek – wykonawcy drogi gminnej Godziszewy – Jasin, 

10/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP w Rypinie, 

11/ Marek Mularski – prezes OSP w Godziszewach, 

12/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

 Wiceprzewodniczący rady gminy Jan Pankowski poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z obrad XI sesji rady gminy odbytej w dniu 4 października 2011 r.. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(13 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XI sesji. 

 

Do p-ktu 2-ego c  

Wiceprzewodniczący rady gminy Jan Pankowski przedstawił porządek obrad 

XII sesji rady gminy.  

Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 



2 

 

Radni przyjęli następujący porządek obrad:  

 

1. Otwarcie drogi gminnej Godziszewy – Jasin. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XII sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z XI sesji rady gminy odbytej w dniu 4 października 2011 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XII sesji rady gminy. 

 

3. Wybory ławników sądowych. 

a) opinia zespołu o zgłoszonych kandydatach, 

b) pytania, uwagi, 

c) uchwalenie regulaminu tajnego głosowania, 

d) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

e) przeprowadzenie tajnego głosowania i przedstawienie protokołu z wyników 

tajnego głosowania, 

f) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego          

w Rypinie. 

 

4. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Rypin na lata   

   2011 – 2014. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2011 – 2014. 

 

5. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy Rypin na 2011 rok. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rypin na 2011 rok. 

 

6. Uchwalenie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w ciepło, energię  

    elektryczną i paliwa gazowe. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 

 

7. Stanowisko Rady Gminy Rypin w sprawie zaplanowania w budżecie gminy na 2012 r.  

   kwoty 20.000 zł. na zakup samochodu specjalnego podnośnika hydraulicznego dla  

   Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie. 

a) opinia komisji. 

 

8. Informacja o stanie oświaty za rok szkolny 2010/2011. 
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9. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

10. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 

 

11. Zakończenie obrad XII sesji rady gminy. 

Do p-ktu 1-ego 

Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy przed dokonaniem otwarcia  

drogi poprosił o zabranie głosu byłego wójta gminy Pana Ryszarda Potwardowskiego 

oraz obecnego Pana Janusza Tyburskiego. 

 

1/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

 Poinformował, że wspólnie z firmą TRAHAN wybudowano ponad 55 km dróg, 

z czego 90% budowy zostało wykonane przez Firmę TRAHAN reprezentowaną przez 

Panów Bolesława i Tadeusza Pilarek, która składała korzystne oferty w drodze 

przetargowej. Następnie złożył podziękowania Panom Bogusławowi i Ryszardowi 

Pilarek za rzetelną i długoletnią współpracę wręczając pamiątkowe publikacje. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

 Funkcjonując już prawie rok na stanowisku wójta gminy poinformował o 

bardzo dobrej współpracy z Firmą TRAHAN. Obecnie jest już zaawansowana 

dokumentacja na budowę odcinka drogi w miejscowości Linne na 2012 rok. Złożył 

podziękowania Panom Ryszardowi Potwardowskiemu, Romanowi Michalskiemu oraz 

Firmie TRAHAN za wspólną realizację budowy drogi Godziszewy – Jasin. Odcinek 

drogi liczy 1853 m długości, wykonane są zjazdy i podjazdy. Wykonywane są te drogi, 

na które jest zapotrzebowanie. W chwili obecnej wykonanych jest już około 64-65 km 

dróg.   

 

3/ Ks. prałat Marek Smogorzewski – proboszcz parafii św. Stanisława Kostki       

w Rypinie 

 Złożył podziękowania za zaproszenie w celu poświęcenia i pobłogosławienia 

drogi Godziszewy - Jasin, atmosferę oraz zaangażowanie w realizację budowy drogi 

oraz obiektu remizy OSP w Godziszewach. 

 

4/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady 

Prosił wszystkich o przejście na drogę Godziszewy – Jasin oraz o przecięcie wstęgi 

przez wójta gminy Janusza Tyburskiego, Ryszarda Potwardowskiego – byłego wójta 

gminy, Walentego Topolewskiego – sołtysa wsi Jasin, Hannę Raszkowską - sołtysa wsi 

Godziszewy, przedstawicieli Firmy TRAHAN Bolesława i Tadeusza Pilarków i 

poświęcenie jej przez ks. prałata Marka Smogorzewskiego. 

Wszyscy obecni udali się na uroczyste otwarcie drogi Godziszewy – Jasin. 
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Do p-ktu 3-ego a 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski przedstawił pozytywną opinię 

zespołu wydającego opinie o kandydatach na ławników sądowych w sprawie zgłoszeń 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Rypinie, opracowaną przez zespół 

na posiedzeniu w dniu 20 października 2011 r. 

W/w opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 
Do p-ktu 3-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 
Do p-ktu 3-ego c 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski przedstawił regulamin tajnego 

głosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rypinie, a następnie 

poddał regulamin pod głosowanie. 

 Radni nie wnieśli uwag do regulaminu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie    

(13 głosów ,,za”) przyjęli w/w regulamin, stanowiący załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 
Do p-ktu 3-ego d 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski poprosił radnych o zgłaszanie 

kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej.  

Radny Adam Szalkowski zgłosił kandydaturę Wiesławy Sokołowskiej oraz Marioli 

Budzanowskiej, które wyraziły zgodę na pracę w komisji. 

Radna Wiesława Sokołowska zgłosiła kandydaturę Adama Szalkowskiego, który 

wyraził zgodę na pracę w komisji. 

 Radni nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym (10 głosów ,,za” i 3 

,,wstrzymuję się”) powołali Komisję Skrutacyjną. 

 
Do p-ktu 3-ego e 

 Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne głosowanie. Po zliczeniu wszystkich 

głosów przewodniczący komisji Adam Szalkowski odczytał protokół z wyników 

głosowania stwierdzając, że na ławników do Sądu Rejonowego w Rypinie zostały 

wybrane: Pani Smulska Janina Ewa oraz Szczepańska Jolanta Anna. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania tajnego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Do p-ktu 3-ego f 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski przedstawił uchwałę w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rypinie. Poinformował, że rada gminy w 

głosowaniu tajnym na ławników wybrała: Panią Smulską Janinę Ewę oraz Panią 

Szczepańską Jolantę Annę. 

Uchwała Nr XII/52/11 stanowi załącznik do protokołu. 

Do p-ktu 4-ego i 5-ego 

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła informację nt. 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Rypin na lata 2011 

– 2014 oraz zmian w budżecie gminy na 2011 rok. W wyniku proponowanych zmian 
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w uchwale budżetowej zmieniono dochody i wydatki jak również kwoty wydatków na 

realizację przedsięwzięć. Dlatego też należało dokonać zmian również w uchwale 

WPF. W załączniku nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane dotyczące planu 

dochodów i wydatków na 2011 rok, które zostały wprowadzone uchwałą rady gminy 

oraz zarządzeniami wójta gminy. W załączniku Nr 2 w wykazie przedsięwzięć 

wprowadzono zmiany: 

 w zadaniu pn. ,,Przebudowa – modernizacja drogi gminnej Linne – Jasin” 

zmniejszono wartość o kwotę 30.000 zł., 

 w zadaniu pn. ,,Przebudowa – modernizacja drogi gminnej Cetki – Cetki” 

zmniejszono wartość o kwotę 30.000 zł., 

 w zadaniu pn. ,,Przebudowa – modernizacja drogi gminnej Rypałki – Stawiska” 

zmniejszono wartość o kwotę 40.000 zł., 

 przeniesiono realizację zadania pn. ,,Budowa szkolnych placów zabaw w 

ramach rządowego programu Radosna szkoła przy Szkole Podstawowej w 

Stępowie” na 2012 rok z powodu wycofania się wykonawcy zadania z dwóch 

przetargów, 

 zwiększono wartość przedsięwzięcia pn. ,,Budowa hali sportowej i basenu przy 

Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie” o kwotę 282.000 zł. 

Zmiany po stronie dochodów i wydatków w uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok dotyczą: 

 zmiany planu dotacji celowych na 2011 r. przez Wojewodę Kujawsko – 

Pomorskiego na: dofinansowanie zakupu podręczników, dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym  oraz 

zasiłków okresowych, 

 dokonano przesunięć w działach : transport i łączność, oświata i wychowanie, 

kultura w celu zabezpieczenia brakującej kwoty związanej z budową hali i 

basenu. 

 

Do p-ktu 4-ego a 

 Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej poinformował, że komisja 

szczegółowo zapoznała się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2011 – 2014 na 

posiedzeniu w dniu 25.10.2011 r. i wydała pozytywną opinię w sprawie w/w projektu 

uchwały.  

 

Do p-ktu 4-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 4-ego c 

Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski poddał pod głosowanie uchwałę  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rypin na lata 2011 – 2014. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie             

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XII/53/11 stanowi załącznik do protokołu. 
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Do p-ktu 5-ego a 

Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej poinformował, że komisja 

szczegółowo zapoznała się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rypin na rok 2011 na posiedzeniu w dniu 25.10.2011 r.    

i wydała pozytywną opinię w sprawie w/w projektu uchwały.  

 

Do p-ktu 5-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 5-ego c 

Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski poddał pod głosowanie uchwałę  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na rok 2011. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie             

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XII/54/11 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 6-ego 

 Stanisław Pesta kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy 

poinformował, że projekt uchwały w sprawie założeń do planu zaopatrzenia gminy 

Rypin w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe przedkładany był pod obrady 

poprzedniej sesji rady gminy. Wątpliwości do projektu uchwały zostały wyjaśnione na 

posiedzeniu komisji rolnictwa i rozwoju wsi. 

 

Do p-ktu 6-ego a 

 Adam Szalkowski przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi 

poinformował, że wyjaśnienia przedstawione na komisji są zgodne z dokumentacją 

jaką posiada urząd gminy. 

 

Do p-ktu 6-ego b 

Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski poddał pod głosowanie uchwałę  

zmieniającą uchwałę w sprawie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie             

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XII/55/11 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Do p-ktu 7-ego 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski poprosił przewodniczącego komisji 

budżetowej Jana Dytrycha o przedstawienie opinii komisji budżetowej. 

 

 

Do p-ktu 7-ego a 

 Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej przedstawił opinię komisji 

budżetowej dotyczącą pisma z dnia 26 września 2011 r. Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie w sprawie zaplanowania w budżecie gminy na 
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2012 r. środków na dofinansowanie zakupu samochodu specjalnego podnośnika 

hydraulicznego wraz ze sprzętem ratownictwa technicznego i wysokościowego. 

Opinia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 7-ego 

 Wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski przedstawił stanowisko Rady Gminy 

Rypin w sprawie zaplanowania w budżecie gminy na 2012 r. kwoty 20.000 zł. na 

zakup samochodu specjalnego podnośnika hydraulicznego dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosów ,,za” ) przyjęli w/w 

stanowisko. 

Stanowisko rady stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 8-ego 

 Marzena Zdrojewska inspektor urzędu gminy szczegółowo przedstawiła 

informację o stanie oświaty za rok szkolny 2010/2011. Poinformowała min. o:  

 stanie organizacji szkół podstawowych i gimnazjum z podziałem na liczbę 

oddziałów i liczbę dzieci,  

 stanie bazy lokalowej z wyszczególnieniem sal lekcyjnych, pracowni 

komputerowych i językowych, sal gimnastycznych oraz stołówki w Gimnazjum 

im. Jana Pawła II w Kowalkach, 

 poziomie zatrudnienia, wykształcenia, stopniach awansu zawodowego 

posiadanych przez nauczycieli zatrudnionych w szkołach, 

 wynikach sprawdzianu w klasie VI szkoły podstawowej oraz egzaminu 

gimnazjalnego, 

 realizacji obowiązku dowozu uczniów do szkół,  

 formie wsparcia dla uczniów poprzez stypendia socjalne, zgodnie z kryterium 

dochodowości oraz dożywiania uczniów poprzez ciepły posiłek, 

 dofinansowaniu kształcenia młodocianych uczniów, 

 kontroli obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2010/2011 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Nie zgłoszono pytań, uwag do w/w informacji. 

 

Do p-ktu 9-ego a 

Janusz Tyburski  - wójt gminy przedstawił następujące informacje podejmowane     

w okresie międzysesyjnym: 

1/ sporządzono dokumentację projektową na rozbudowę Szkoły Podstawowej        

w Zakroczu, dla świetlicy w miejscowości Dębiany oraz Cetki – zmiana miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego trwa ok. 12 m-cy, 

2/ opracowany został projekt zamienny na budowę kanalizacji Kowalki – Głowińsk, 

3/ zlecony został podział terenów budowlanych w Głowińsku oraz podział terenu pod 

świetlicę wiejską w tej miejscowości, 

4/ ustalono granicę drogi Dylewo – Zakroczek, 

5/ wykonano zjazd do działek rekreacyjnych położonych nad jeziorem Czarownica, 
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6/ przetarg na wykonanie placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Stępowie: w 

wyniku pierwszego przetargu, po podpisaniu umowy firma próbowała zmienić 

warunki wykonania, na które nie została wyrażona zgoda. W związku z tym odstąpiła 

od umowy i zapłaciła karę umowną w kwocie 10.800 zł. Drugi przetarg wygrała firma 

Saternus Sp. z o.o. z Chorzowa na kwotę 126.000 zł.. Firma próbowała zmienić 

warunki umowy, na które nie wyrażono zgody. W związku z odmową podpisania 

umowy gmina zatrzymała wniesione wadium w wysokości 3.000zł. Środki na w/w 

zadanie można będzie pozyskać w przyszłym roku poprzez dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego, bądź też z własnego budżetu. Należy rozważyć jak rozwiązać ten 

problem, 

7/ wykonano wiele różnych prac związanych z ułożeniem kostki polbruk w wielu 

punktach min. :  

 OSP w Rypałkach 130 m
2
 – koszt 6686,78 zł., 

 Szkoła Podstawowa w Borzyminie 78 m
2
 – koszt 5580,31 zł, 

 Szkoła Podstawowa w Starorypinie Rządowym 350 m
2
 – koszt 15768,35 zł, 

 OSP w Godziszewach 233 m
2
 – koszt 10796,26 zł, 

 Szkoła Podstawowa w Stępowie 195 m
2
 – koszt 8986,20 zł, 

 świetlica w Borzyminie 65m
2
 – koszt 3372,71 zł. 

8/ umiejscowiono kosze na odpady w miejscowości Borzymin przy Szkole 

Podstawowej, 

9/ wykonano słupki, ramki i ogrodzono płytę pod pojemniki w Mariankach, w planach 

jest wykonanie prac również w innych miejscowościach, 

10/ modernizacja drogi w Puszczy Rządowej (roboty ziemne), równiarka + spychacz, 

11/ modernizacja drogi Jasin – Linne (roboty ziemne w toku), równiarka + spychacz, 

12/ rozgarnianie żwiru na drodze Cetki – Czyżewo, równiarka, 

13/ przebudowano drogę w Borzyminie (zjazd z drogi wojewódzkiej w kierunku 

jeziora Czarownica),koparka, 

14/ naprawiono drogi asfaltowe – 61 km (emulsja asfaltowa), min. w Kowalkach 

(wykopy po budowie kanalizacji), 

15/ wykonano ściankę oporową z betonu na przepuście przy parku w Sadłowie, 

16/ wykonanie i naprawa przepustów: 

 wykonano 12 m przy drodze powiatowej w Sadłowie koło cmentarza, 

 wykonano 2 przepusty w Godziszewach przy dawnej szkole i zjazd na boisko, 

 naprawiono przepust w Kwiatkowie, koło strzelnicy, 

 udrożniono przepust przy drodze Dylewo – Kwiatkowo, 

17/ wycięto krzewy przy drodze Dylewo – Dębiany ,,Zakroczek”, 

18/ w Szkole Podstawowej w Stępowie położono płytki na 2 schodach wejściowych, 

wykarczowano drzewa i krzewy pod plac zabaw, drzewo pocięto w klocki             

i przeznaczono do kotłowni w szkole, wyczyszczono rynny, wykonano                

i zakonserwowano obrzeża na skocznię, 

19/ zamontowano kratki wentylacyjne w ubikacjach i kuchni w świetlicy             

w Borzyminie, 

20/ przełożono płytę z polbruku pod pojemniki na odpadki w Rypałkach i Borzyminie, 

21/ naprawiono i zakonserwowano wyposażenie placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej i parku w Sadłowie oraz w Balinie, 

22/ naprawiono rynny, rurę spustową i elewacją w Szkole Podstawowej w Sadłowie, 
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23/ naprawiono opierzenie i dach w świetlicy w Balinie, 

24/ naprawiono taras w pałacu w Sadłowie (uzupełniono tynk i położono papę), 

25/ naprawiono komin przy Szkole Podstawowej w Borzyminie (uszczelniono, 

uzupełniono tynk i pomalowano), pomalowano rynny i rury spustowe, 

26/ przerobiono i zamontowano kraty na okno i drzwi w budynku socjalnym         

w Mariankach, 

27/ naprawiono barakowóz w Sadłowie p. Szymańskiemu (kratownica, wełna i płyta 

pilśniowa twarda), 

28/ wymieniono piec, grzejniki i instalację C.O. w szkole Podstawowej w Starorypinie 

Rządowym, 

29/ przyjęto i rozładowano słomę w magazynie słomy przy Gimnazjum w Kowalkach, 

30/ w związku z uroczystościami odbywającymi się w lasku rusinowskim ustawiono 

scenę na mszę, 

31/ zlikwidowano 2 stare szamba w OSP w Kowalkach, 

32/ rozwieziono 10 kompletów szamb na terenie gminy, 

33/ usunięto awarie sieci wodociągowej w miejscowościach: Dylewo, Dębiany, 

Godziszewy, Stępowo, Sadłowo, Balin i Borzymin, 

34/ udrożniono kolektor ściekowy w Rusinowie, Głowińsku i Starorypinie, 

35/ wykonano 6 szt. urn do lokali wyborczych, 

36/ wymieszano piasek z solą i przygotowano sprzęt do odśnieżania na zimę, 

37/ wpłynęła propozycja lokalnych przedsiębiorców firmy Andrem s. c. o wydzielenie 

i sprzedaż 0,1ha działki leżącej w miejscowości Stępowo (jest zgoda strażaków OSP 

na poszerzenie tej działki). 

    

Do p-ktu 9-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady 

Pytał czy są punkty, gdzie należałoby przenieść kosze na odpady oraz prosił        

o ułożenie kostki polbruk przy świetlicy w Mariankach. 

 

Do p-ktu 10-ego a 

W wolnych wnioskach pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Jadwiga Podgórska – radna, zam. Borzymin 

Złożyła podziękowania za uporządkowanie  i przeniesienie pojemników na odpady, 

które znajdowały się w centrum miejscowości Borzymin. Następnie pytała, czy ma 

nawozić piach na drogę do miejscowości Cetki. 

 

2/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

W związku ze zmianą czasu prosił o ustawienie oświetlenia lamp na porę zimową. 

Następnie pogratulował radnym oraz sołtysowi wsi Godziszewy Pani Hannie 

Raszkowskiej wizerunku wyremontowanej świetlicy. 

 

 

 

 

 



10 

 

3/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady 

W związku ze zbliżającą się zimą zaproponował wspólne spotkanie z sołtysami w celu 

opracowanie zasad odśnieżania dróg. Następnie pytał, kto pokrywa koszty za 

odśnieżanie dróg? 

 

4/ Jadwiga Podgórska – radna, zam. Borzymin 

Zgodziła się z wypowiedzią wiceprzewodniczącego rady Jana Pankowskiego. 

 

 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania udzielili: 

1/ Stanisław Pesta – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy 

W odpowiedzi na pytanie wiceprzewodniczącego rady Jana Pankowskiego 

poinformował, że zawsze było tak, że sołtys wiedział komu należy w pierwszej 

kolejności odśnieżyć drogę. Priorytet był taki, że w pierwszej kolejności odśnieżane są 

drogi dla dzieci dojeżdżających do szkół, a później sołtys danej miejscowości 

podejmuje decyzję. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

 w nawiązaniu do pytań wiceprzewodniczącego rady Jana Pankowskiego 

zaproponował wspólne spotkanie i omówienie przedstawionych spraw, 

 droga do miejscowości Cetki: poinformował, że budowa pewnych dróg 

zaplanowana jest w wieloletnim planie rozwoju. Na dzień dzisiejszy 

zaproponował równiarkę i nawiezienie kruszywa w celu zabezpieczenia drogi. 

Trzeba rozważyć również sprawy własnościowe właścicieli posesji i następnie 

za zgodą rady można wpisać drogę do planu, 

 odśnieżanie dróg: w pierwszej kolejności odśnieżane są drogi dla dzieci 

dojeżdżających do szkół. W każdym sołectwie jest specyficzna sytuacja i tak 

dobrze nie zna jej nikt inny jak sołtys. W ubiegłym roku wydatkowano dużo 

środków na odśnieżanie. Do współpracy w sprawie odśnieżania dróg zaprosił 

sołtysów. 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy złożył podziękowania za przygotowanie sesji oraz 

całokształt prac wykonanych w remizie OSP w Godziszewach sołtysowi wsi Pani 

Hannie Raszkowskiej, prezesowi OSP Panu Marku Mularskiemu oraz Paniom z KGW.  

 

Do p-ktu 11-ego 

Wiceprzewodniczący rady – Jan Pankowski podziękował za udział w obradach  

i na tym zamknął obrady XII sesji Rady Gminy Rypin. 
 
     Protokołowała                                                                                

                               Wiceprzewodniczący Rady  
 

  Agnieszka Liszewska                              Jan Pankowski 
  sekretarka urzędu gminy 


